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Abstract (en)
For the fabrication of casting rollers, casting roller shells and casting wheels, which, in casting close to the final dimensions, must be insensitive to
a cyclically alternating temperature stress, materials of high thermal conductivity and high fatigue strength at the working temperature of the casting
moulds are required. According to the invention, a hardenable copper alloy, which contains 1.0 to 2.6% of nickel, 0.1 to 0.45% of beryllium and, if
appropriate, also 0.05 to 0.25% of zirconium, is proposed for this application. Preferably, the ratio of the nickel/beryllium contents is at least 5:1 and
the nickel content above 1.2%.

Abstract (de)
Für die Herstellung von Gießwalzen, Gießwalzenmänteln und Gießrädern, die beim endabmessungsnahen Gießen gegenüber einer
zyklisch wechselnden Temperaturbeanspruchung unempfindlich sein müssen, werden thermisch hochleitfähige Werkstoffe mit hoher
Ermüdungsbeständigkeit bei der Arbeitstemperatur der Gießformen benötigt. Erfindungsgemäß wird für diese Anwendung eine aushärtbare
Kupferlegierung vorgeschlagen, die 1,0 bis 2,6 % Nickel, 0,1 bis 0,45 % Beryllium und gegebenenfalls noch 0,05 bis 0,25 % Zirkonium enthält.
Vorzugsweise beträgt das Verhältnis der Gehalte von Nickel zu Beryllium bei einem Nickelgehalt oberhalb von 1,2 % mindestens 5 : 1.
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